
 

 

Protokoll för barn- och utbildningsnämnden 

Nr Ärende Sida 

§ 11 Godkännande av dagordning 3 

§ 12 Val av justerare 4 

§ 13 Aktuell betygsstatistik åk 7-9 5 

§ 14 Aktuell betygsstatistik åk 6 7 

§ 15 Ekonomisk månadsrapport och barn- och elevavstämning januari 8 

§ 16 Bokslut 2022 9 

§ 17 Ersättare Folkhälsorådet 2023-26 11 

§ 18 Anmälan om fjärrundervisning till Skolinspektionen 12 

§ 19 Redovisning av delegationsbeslut 13 

§ 20 Informationsärenden 14 

 

Barn- och utbildningsnämnden 

Dokumenttyp 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2023-02-21 



Barn- och utbildningsnämnden 

Dokumenttyp 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2023-02-21 
Sida 

1 
 

 

Plats och tid Quality Hotel Match, Jönköping 

Tisdagen den 21 februari 2023 klockan 16.15–19.12 

Beslutande Johanna Bergbom (M), Ordförande 

Ingemar Severin (M) 

Sttevalia Blom (M) § 14–20 

Anders Almfors (L) 

Anders Andersson (S) 

Gunnar Pettersson (S) 

Sofia Johansson (S) 

Mikael Zander (SD) 

Håkan Hagård (C) ersätter Zeljka Axelsson 

Christina Källström (MP) ersätter Sttevalia Blom § 11-13 

Övriga närvarande Åsa Wadling, skolchef 

Per Sandberg, bitr. skolchef 

Josef Axelsson, sekreterare 

Mona Ljunggren, ekonom § 15–16 

Patric Hilmersson, rektor Hagabodaskolan § 13 

Morgan Malmborg (HD), insynsplats, ersättare 

Paragrafer 11–20 

Utses att justera Sofia Johansson 

Ordförande 

 

Justerande 

 

Sekreterare 
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 Bevis om tillkännagivande av justerat protokoll 

 Justeringen har tillkännagivits på kommunens anslagstavla. 

Beslutande organ Barn- och utbildningsnämnden 

Sammanträdesdatum 2023-02-21 

Datum då anslaget publiceras  

Datum då anslaget avpubliceras  

Protokollet förvaras på Barn- och utbildningsförvaltningen 

Underskrift 
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§ 11 Godkännande av dagordning 

Beslut 

Barn- och utbildningsnämnden godkänner föreslagen dagordning. 

_____  
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§ 12 Val av justerare 

Beslut 

Barn- och utbildningsnämnden väljer Sofia Johansson (S) att justera 

protokollet. 

_____  
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§ 13 Aktuell betygsstatistik åk 7-9 

Patric Hilmersson, rektor vid Hagabodaskolan presenterar betygsstatistik 

för höstterminen 2022. Det genomsnittliga meritvärdet (221,1) för elever i 

årskurs 9, var det näst högsta medelvärdet som uppnåtts för elever i årskurs 

9 vid höstterminens slut, från 2015 och framåt. Trenden de senaste åren är 

att det genomsnittliga meritvärdet efter höstterminen i årskurs 9 inte har 

varierat så mycket från år till år. Det genomsnittliga meritvärdet för 

eleverna i årskurs 7 vid höstterminens slut 2022 var det klart högsta som 

uppnåtts vid denna tidpunkt för elever i årskurs 7 mellan åren 2017 och 

2022. Flickorna har som tidigare högre meritvärde än pojkarna. Skillnaden 

är dock mindre än tidigare.     

För att vara behörig till något av gymnasiets yrkesprogram krävs att en 

elev är minst godkänd (betyg E) i ämnena matematik, svenska, engelska, 

samt minst ytterligare fem ämnen i slutbetyget i årskurs 9. Vid 

höstterminens slut 2022 uppnådde 78,5 % av eleverna i årskurs 9 minst 

betyg E i nämnda ämnen. Detta är en betydligt lägre siffra jämfört med 

samma tidpunkt föregående år. Det ämne som flest inte uppnådde godkänt 

betyg i var engelska. På grund av detta kommer särskilda insatser att göras 

för att fler elever ska uppnå godkänt betyg i engelska när de går ut årskurs 

9.  

I årskurs 7 respektive 8 var det fler pojkar än flickor som uppnådde minst 

betyg E i matematik, svenska samt engelska. I årskurs 9 var det dock 

omvänt förhållande: fler flickor än pojkar hade minst betyg E i de tre 

ämnena. Sammanfattningsvis bedömer rektor Patric Hilmersson att andelen 

elever i årskurs 7 respektive 8 som uppnår behörighet till gymnasiets 

yrkesprogram är på en bra nivå. För årskurs 9 är dock andelen inte på en 

tillfredställande nivå, enligt Patric Hilmersson. Vidare berättar Patric att de 

på Hagabodaskolan har stor problematik med elever med hög frånvaro, 

vilket påverkar elevernas kunskapsnivå och därmed betyg. Att minska 

antalet elever med hög frånvaro är något som de kommer att prioritera 

framöver. För att åstadkomma detta krävs mycket personal och tydliga och 

fungerande strukturer.  

Framöver kommer de på Hagabodaskolan att vidta flera åtgärder för att 

förbättra elevernas kunskapsnivå samt närvaro. De kommer att arbeta för 

att stödinsatser sätts in tidigare och att lärarna blir bättre på att bemöta 

eleverna utifrån deras individuella förutsättningar.  Patric Hilmersson 

berättar att vanligtvis brukar de ekonomiska resurserna i grundskolan vara 

som störst från förskoleklass till årskurs 2, samt från årskurs 7-9. I Habo är 

det dock inte så. Mer pengar skulle enligt Patric Hilmersson förbättra 
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möjligheterna att öka elevernas meritvärde samt behörighet till 

gymnasieskolans yrkesprogram. 

Ordförande tackar för informationen. 

_____  
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§ 14 Aktuell betygsstatistik åk 6 

Biträdande skolchef Per Sandberg berättar att analys av betygsstatistik för 

årskurs 6 görs på respektive skola. Efter höstterminen 2022 var det 

följande andel elever i årskurs 6 som inte uppnått godkänt betyg i 

kärnämnena: 

• Matematik - 13,3% 

• Svenska - 11,3% 

• Engelska - 17,5 

Skillnaden i meritvärde mellan pojkar och flickor var relativt liten på 

Alléskolan respektive Hagenskolan. På Alléskolan var pojkarnas 

genomsnittliga meritvärde 178,68 jämfört med flickornas 172,44. Pojkarna 

på Hagenskolan hade ett genomsnittligt meritvärde på 163,13 och flickorna 

164,4.   

Ordförande tackar för informationen. 

_____  
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§ 15 Ekonomisk månadsrapport och barn- och 
elevavstämning januari 

Ekonom Mona Ljunggren presenterar ekonomisk månadsrapport per den 

31 januari 2023. 

Rapporten visar att 6,39% av 2023 års budget för barn- och 

utbildningsnämndens verksamheter var förbrukade per den 31 januari 

Enligt budgeten för 2023 förväntades 8,33% vara förbrukat vid januari 

månads utgång. Resultatet beror främst på kostnader för barn och elever 

från Habo som går i andra kommuner, och som ännu inte är betalda.  

Barn- och elevavstämningen för januari visar bland annat att det vid 

vårterminens slut förväntas vara 41 barn färre inom förskoleverksamheten 

jämfört med vad som är budgeterat för vårterminen 2023. Antalet 

gymnasieelever vid vårterminens slut beräknas bli 14 färre än budgeterat 

för vårterminen.  

Ordförande tackar för informationen.  

_____  
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§ 16 Bokslut 2022 

Diarienummer BU21/35 

Beslut 

Barn- och utbildningsnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att 

godkänna nämndens årsbokslut för 2022 med verksamhetsberättelse, 

uppföljning av personalnyckeltal samt verksamhetsutvecklingsmål och 

kvalitetsuppföljning.  

Beskrivning av ärendet 

Barn- och utbildningsnämndens ekonomiska resultat för 2022 visar ett 

positivt resultat på 6,7 miljoner. Jämfört med budgeten för 2022 är detta en 

avvikelse på 1,4%. Överskottet beror främst på färre barn och elever i 

nämndens verksamheter än vad som förväntades i 2022 års budget. 

2022 fick barn- och utbildningsnämnden olika statsbidrag om sammanlagt 

drygt 26 miljoner. De tre största är Likvärdig skola (6,57 miljoner), 

statsbidrag maxtaxa (3,56 miljoner) och personalförstärkning, förskolor 

kval. (3,44 miljoner). 

Det ekonomiska resultatet för rektorsområdena inom skola och förskola 

visar på mindre underskott. När det gäller skolan beror det dels på den 

nystartade grundsärskolan vid Hagenskolan, dels att flera rektorsområden 

inom grundskolan gjort mindre underskott. Inom förskolan beror 

underskott framförallt på att budgeten för matkostnader inte har räckt till. 

Detta är inte något nytt problem. Under 2023 ska orsakerna till detta 

utredas. 

2021 var antalet barn per årsarbetare inom förskolan 5,8 för de kommunala 

förskolorna i Habo. Detta kan jämföras med medelvärdet 5,2 i riket. 

Siffrorna för 2022 finns inte ännu. 

Andelen årsarbetare inom förskolan med förskollärarexamen var för 2021 

avsevärt högre i Habos kommunala förskolor än medelvärdet för riket. I 

Habo var siffran 70% medan siffran för riket var 45%. 

I bokslutet nämns väsentliga händelser inom barn- och 

utbildningsnämndens verksamhet 2022. Ett exempel är att en ny läroplan 

för grundskola började gälla vid höstterminens start. Vidare nämns som 

väsentlig händelse att Habo har en hög andel behöriga pedagoger. Inom 

Kulturskolans verksamhet var en viktig händelse att Habo med flera 

kommuner anmäldes till Skolinspektionen för att elever går till 

instrumentundervisning på lektionstid. I yttrande till Skolinspektionen 
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förde barn- och utbildningsförvaltningen fram förslag om att 

vårdnadshavare bör kunna ansöka om ledighet för att deras barn ska kunna 

gå ifrån lektion för instrumentundervisning. Detta accepterades av 

Skolinspektionen, vilket uppmärksammades av många andra kommuner. 

På grund av omvärldsläget har Habo kommuns tillväxt bromsat in kraftigt. 

Detta innebär att färre barn och elever än förväntat kommer flytta till 

kommunen framöver. Detta gör att färre personal kommer behövas inom 

nämndens verksamheter, samt att lokalbehovet kommer vara mindre 

framöver. 

_____ 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen   
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§ 17 Ersättare Folkhälsorådet 2023-26 

Diarienummer BU23/42 

Beslut 

Barn- och utbildningsnämnden beslutar att utse Anders Almfors (L) till 

ersättare i Folkhälsorådet för mandatperioden 2023–26. 

Beskrivning av ärendet 

Barn- och utbildningsnämnden noterar att kommunstyrelsen har valt barn- 

och utbildningsnämndens 1:e vice ordförande Gunnar Pettersson (S) till 

ledamot och vice ordförande i Folkhälsorådet. Barn- och 

utbildningsnämnden behöver därför bara utse en ersättare. 

_____ 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen  
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§ 18 Anmälan om fjärrundervisning till 
Skolinspektionen 

Diarienummer BU23/45 

Beslut 

Barn- och utbildningsnämnden beslutar 

• att bedriva fjärrundervisning i modersmål inom grundskolan läsåret 

2022/2023 enligt sammanställning daterad 2023-01-31 

• att uppdra till barn- och utbildningsförvaltningen att anmäla 

beslutad fjärrundervisning till Skolinspektionen 

• att delegera till skolchefen att besluta om fjärrundervisning i 

grundskolan och grundsärskolan enligt gällande bestämmelser. 

Beskrivning av ärendet 

Bestämmelser om fjärrundervisning finns i skollagen 21 kap. §§1-14, 

skolförordningen 5 a kap. §§1-6. Huvudmannen ska besluta om 

fjärrundervisning inom grundskolan och grundsärskolan. Beslut om 

fjärrundervisning ska anmälas till Skolinspektionen. 

Barn- och utbildningsförvaltningen har sammanställt fjärrundervisning i 

modersmål inom grundskolan. 

Barn- och utbildningsförvaltningen föreslår att bedriva fjärrundervisning i 

modersmål inom grundskolan läsåret 2022/2023 enligt sammanställning 

daterad 2023-01-31 och att uppdra till barn- och utbildningsförvaltningen 

att anmäla beslutad fjärrundervisning till Skolinspektionen, samt att 

delegera till skolchefen att besluta om fjärrundervisning i grundskolan och 

grundsärskolan enligt gällande bestämmelser. 

_____  
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§ 19 Redovisning av delegationsbeslut  

Beslut 

Handläggare Josef Axelsson presenterar övergripande vilka kategorier av 

delegationsbeslut som fattats under januari månad. Delegationsbesluten 

läggs till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 

Delegationslistor för januari 2023 från: 

Skolchef Åsa Wadling 230101–230131 nr 1-5 

Handläggare Josef Axelsson 230101–230131 nr 1-11 

Handläggare Joanna Djärf 230101–230131 nr 1-10 

_____  
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§ 20 Informationsärenden 

Lokaler 

Byggnationen av förskola och grundskola vid Kärnekulla går framåt enligt 

plan.  

En projektgrupp arbetar har börjat arbeta med hur Kulturskolan respektive 

fritidsgården ska disponera lokalerna i Smyrnakyrkan då den övertas av 

kommunen 2025. I projektgruppen ingår bland andra biträdande skolchef 

Per Sandberg och chefen för Kulturskolan Fredrik Hempel.  

Trafiksituationen vid Hagenskolan 

Byggnadsnämnden kommer senare i veckan att behandla ett förslag om att 

Mellangatan utanför Hagenskolan ska blir enkelriktad. Utöver detta 

föreslås också att det ska byggas en gång- och cykelbana utmed 

Mellangatan.  

Förändrade taxor för Kulturskolan 

Kommunfullmäktige beslutade den 26 januari att korrigera de avgifter för 

Kulturskolan som de beslut om den 24 november 2022. Korrigeringen 

innebär att de som deltar in instrument-/sångundervisning, 

gruppundervisning samt hyr instrument, får samma procentuella höjning.  

Avsägelse och fyllnadsval barn- och utbildningsnämnden 

Olle Moln Teike (SD) har avsagt sig uppdraget som ersättare i barn- och 

utbildningsnämnden. Kommunfullmäktige har beslutat att utse Johakim 

Knutsson (SD) till ersättare i barn- och utbildningsnämnden resterande tid 

av mandatperioden.  

_____ 


